

La Maire de Paris

Málsnr: 217050186
Skjalasafn Ráðhuss
26. maí 2017
Bréfalykill: 3500

Paris, le 26 Mai 2017

Dear Mayor,

As you may already know, Paris is bidding to host the 2024 Summer Olympic and Paralympic Games. The International Olympic Committee (IOC) will select the host city in Lima (Peru) on September 13, 2017.

The Paris 2024 bid is based on shared values of inclusiveness, progress and community partnership. My objective is to mobilize the support of the many capitals and major cities that share our commitment to building a more inclusive, open and sustainable city.

Therefore, I would be honored and grateful if you could accept for your name to be included in the bottom section of enclosed Call to support Paris bid, which we will publish in various languages and media across the world in May. We count already with the signature of more than 50 cities located on the five continents.

If you wish, you may also contribute to our proactive communication campaign on the social networks. To do so, I invite you to contact my team and they will provide you with the information required on the matter. My Diplomatic Advisor, Mrs. Patrizianna SPARACINO-THIELLAY (Patrizianna.sparacino-thiellay@paris.fr) stands ready to consider any of your requests.

Yours sincerely, *Bien à vous,*



Anne HIDALGO

Mr. Dagur B. EGGERTSSON
Mayor of Reykjavik



MAIRIE DE PARIS

MEMBRE FONDATEUR

Why we support the

Paris 2024 bid.

By 2050, two thirds of our planet's inhabitants will live in cities, which are already striving to cope with the major challenges of our time such as climate change and increasing inequality. However, cities are designing solutions to face these challenges and overcome them. Cities are key contributors toward a more inclusive, sustainable and innovative world.

As a pioneer in fields such as energy transition, digital technology and collaborative economy, Paris is a city already fully committed to change. In the perspective of the Olympic and Paralympic Games, the city will accelerate social and environmental progress, and carry out the relevant changes in Paris metropolitan area. In our opinion, Paris is the fittest placed city to meet this goal and to share it with the rest of the world.

We see Paris as an instrument for collective and decisive progress, as embodied in the Universal Declaration of Human Rights adopted by the United Nations in 1948, the Paris Agreement on Climate of December 2015, and the Cities for Life Summit in November 2016. These initiatives, which stemmed from the willingness to share and exchange information with other major cities of the world; have brought us together and united us.

This dialogue is evidence to us that Paris believes in innovation and in the collective capability of cities to reinvent themselves. Paris understands that environmental transition cannot be imposed, that progress cannot be improvised and that democratic revival cannot be forced. Paris has decided to embrace environmentalism on a daily bases. This is environmentalism defined by the people, for the people – and it begins with children and families.

Paris is also the two million people cheering together at the foot of the Eiffel Tower during Euro 2016. During this event, Paris demonstrated its expertise on security. Furthermore, it showed that it remains a city of celebration, inclusive and festive. These sporting moments of unity, touched us and inspired us deeply.

Today, the City of Light looks forward to pursuing Pierre de Coubertin Olympic 'vision, this Frenchman and founder of modern Olympics, was convinced that sports would build a better world. This bid comes one hundred years after the 1924 Olympic Games in Paris, the people of Paris wish to share with us their passion for sports and their interest for a sustainable future.

Inspired by this growing momentum, the 2024 Olympic Games could stand as a unique moment in History for environmental responsibility, innovative transport, social business, celebration and inclusiveness.

At a time, many cities are contemplating whether to host major sporting events, Paris has the assets, the infrastructure and the ambition to bring a new spirit to the Games. These games would belong to everyone; they would be constructive and bring joy to all. Like many who love Paris and sport, we support and wish the Paris 2024 bid every success.



Plus de 50 métropoles étrangères apportent leur soutien à la candidature Paris 2024

À l'initiative de Denis Coderre, Maire de Montréal, plus de 50 métropoles de tous les continents annoncent jeudi leur soutien à la candidature de Paris aux Jeux Olympiques et Paralympiques 2024. D'autres villes rejoindront cet appel dans les jours et les semaines à venir, au fil de la campagne internationale de Paris 2024. Découvrez le texte de cet appel.

La carte des signataires est disponible en [format image \(jpg\)](#) et [interactif \(Google Map\)](#).

« En 2050, les villes du monde concentreront les deux tiers des habitants de la planète. Elles font d'ores et déjà face aux défis majeurs de notre temps, au premier rang desquels figurent le dérèglement climatique et l'accroissement des inégalités. Mais elles concentrent également les solutions permettant de relever et surmonter ces défis. Elles peuvent être les principaux acteurs de la transition vers un monde plus inclusif, durable et innovant.

Pionnière dans la transition énergétique, le numérique et l'économie collaborative, Paris compte parmi les villes déjà pleinement engagées dans cette voie. Aujourd'hui, elle entend faire des Jeux olympiques et paralympiques un accélérateur des progrès sociaux et environnementaux, et un levier de transformation pour l'ensemble de sa métropole. À nos yeux, c'est la ville la plus apte à poursuivre cette ambition et à la partager avec le monde.

Lorsque nous pensons à Paris, il nous vient en mémoire des avancées collectives décisives : l'adoption de la Déclaration universelle des droits de l'Homme par les Nations Unies en 1948, et plus récemment, l'Accord pour le climat de décembre 2015, et dans son sillage, l'Appel des villes innovantes, inclusives et résilientes de novembre 2016. Ces initiatives ont été animées par la volonté de partager et de dialoguer avec les autres grandes villes du monde. Elles nous ont rassemblés et fédérés.

Ce dialogue nous a permis de mesurer combien la Ville de Paris croit à la modernité, c'est-à-dire à la capacité collective d'une société à mettre à jour ses possibilités nouvelles. Paris a compris que la transition écologique ne se décrète pas, que le progrès ne s'improvise pas, et que le renouveau démocratique ne s'impose pas. Elle a fait le choix d'une écologie non pas imposée mais choisie, non pas subie mais vécue, non pas abstraite mais concrète. Cette écologie, c'est

celle que nous partageons dans nos villes. C'est une écologie par et pour les citoyens – à commencer par les enfants et les familles.

Lorsque nous pensons à Paris, nous revoyons les deux millions de supporters en liesse au pied de la Tour Eiffel, pendant l'Euro 2016 de football. Cette métropole à dimension humaine a montré qu'elle savait répondre aux exigences de sécurité s'imposant dans ces circonstances. Surtout, elle a montré qu'elle restait un lieu de célébration, de partage et de fête. Ces moments de fraternité entre les peuples, unis grâce au pouvoir du sport, nous ont émus et inspirés.

Aujourd'hui, la Ville Lumière poursuit l'idéal olympique du fondateur des Jeux olympiques modernes, le français Pierre de Coubertin, qui rêvait de bâtir un monde meilleur grâce au sport. À travers cette candidature, cent ans après les Jeux de Paris de 1924, les Parisiens souhaitent partager avec nous leur passion des sports et leur ambition pour la planète.

Portés par cette volonté, les Jeux de 2024 peuvent créer un avant et un après en matière d'éco-responsabilité, de transports innovants, de social business, de célébration et de partage.

A l'heure où beaucoup de villes réfléchissent à l'opportunité d'accueillir de grands événements sportifs, Paris dispose des atouts et de la volonté nécessaires pour donner un nouveau souffle aux valeurs olympiques. Ces Jeux seraient partagés, utiles et joyeux. Comme beaucoup d'amoureux de Paris et du sport, nous apportons tout notre soutien et nos vœux de réussite à Paris 2024. »

Les premiers signataires :

1. Abidjan - Robert Beugré MAMBÉ, Ministre, Gouverneur du District d'Abidjan
2. Alexandrie - Général Reda FARAHAT, Gouverneur d'Alexandrie
3. Amman - Aqel BILTAJI, Maire d'Amman
4. Antananarivo - Lalao RAKOTONIRAINY RAVALOMANANA, Maire d'Antananarivo
5. Athènes - Giorgos KAMINIS, Maire d'Athènes
6. Bamako - Adama SANGARE, Maire du District de Bamako
7. Bangui - Emile-Gros-Raymond NAKOMBO, Président de la Délégation spéciale de Bangui
8. Barcelone - Ada COLAU, Maire de Barcelone
9. Beyrouth - Jamal ITANI, Maire de Beyrouth et Ziad CHBIB, Gouverneur de Beyrouth
10. Brazzaville - Hugues NGOUELOUDELE, Député-Maire de Brazzaville
11. Bruxelles - Yvan MAYEUR, Bourgmestre de Bruxelles
12. Bucarest - Gabriela FIREA, Maire de Bucarest
13. Le Cap - Patricia de LILLE, Maire du Cap
14. Casablanca - Abdelaziz EL OMARI, Maire de Casablanca
15. Cologne - Henriette REKER, Maire de Cologne
16. Copenhague - Frank JENSEN, Maire de Copenhague
17. Cotonou - Léhady SOGLO, Maire de Cotonou
18. Douala - Fritz NTONÈ NTONÈ, Délégué du Gouvernement auprès de la Communauté urbaine
19. Dublin - Brendan CARR, Maire de Dublin
20. Erevan - Taron MARGARYAN, Maire d'Erevan
21. Kazan - Ilсур METHSIN, Maire de Kazan
22. Kyoto - Daisaku KADOKAWA, Maire de Kyoto

23. Libreville - Rose Christiane OSSOUKA RAPONDA, Maire de Libreville
24. Liège - Willy DEMEYER, Bourgmestre de Liège
25. Lima - Luis CASTAÑEDA LOSSIO, Maire de la Métropole de Lima
26. Lisbonne - Fernando MEDINA, Maire de Lisbonne
27. Luxembourg - Lydie POLFER, Bourgmestre de la Ville de Luxembourg
28. Madrid - Manuela CARMENA, Maire de Madrid
29. Marrakech - Mohammed LARBI BELKAÏD, Maire de Marrakech
30. Medellin - Federico GUTIÉRREZ, Maire de Medellin
31. Mexico - Miguel Ángel MANCERA ESPINOSA, Chef du gouvernement de la Ville de Mexico
32. Montevideo - Daniel MARTÍNEZ, Maire de Montevideo
33. Montréal - Denis CODERRE, Maire de Montréal
34. Munich - Dieter REITER, Maire de Munich
35. Namur - Maxime PRÉVOT, Bourgmestre de Namur
36. Niamey - Assane SEIDOU, Maire de Niamey
37. Nicosie - Constantinos YIORKADJIS, Maire de Nicosie
38. Nouakchott - Maty Mint HAMADY, Présidente de la Communauté urbaine de Nouakchott
39. Ouagadougou - Armand Roland Pierre BEOUINDE, Maire de Ouagadougou
40. Pointe-Noire - Roland BOUITI-VIAUDO, Maire de Pointe-Noire
41. Porto - Rui MOREIRA, Maire de Porto
42. Phnom Penh - PA Socheatevong,, Gouverneur de Phnom Penh
43. Praia - Oscar Humberto EVORA DOS SANTOS, Maire de Praia
44. Prague - Adriana KRNÁČOVÁ, Maire de Prague
45. Quito - Mauricio RODAS, Maire métropolitain de Quito
46. Rabat - Mohammed SADIKI, Maire de Rabat
47. Riga - Nils UŠAKOVS, Maire de Riga
48. Skopje - Trifun KOSTOVSKI, Maire de Skopje
49. Rotterdam - Ahmed ABOUTALEB, Maire de Rotterdam
50. Sydney - Clover MOORE, Maire de Sydney
51. Tbilissi - Davit NARMANIA, Maire de Tbilissi
52. Tunis - Seifallah LASRAM, Maire de Tunis
53. Varsovie - Hanna GRONKIEWICZ-WALZ, Maire de Varsovie

La carte des signataires est téléchargeable aux liens ci-dessous :

- [Format image \(jpg\)](#)
- [Format interactif \(Google Map\)](#)

Contact presse : Mélanie Rigaud / 01.42.76.49.61 / presse@paris.fr